
储精锐，聚英才|“储才杯”上海交大国际预科第三届国际学生数学竞赛开始报名啦！

“储才杯”国际学生数学竞赛由上海交通大学国际预科生项目主办，往届竞赛获奖
名单中不乏被清北复交浙等顶尖中国高校录取的国际学生。第三届“储才杯”国际
学生数学竞赛现已开启报名通道，期待有数学专长的国际学生们大展才华、尽显风
采！

一、宗旨

推广教育开放理念、选拔优秀数学人才、展现国际学生风采

二、主办方

上海交通大学国际预科生项目

三、协办方

马来西亚留华同学会
马来西亚留华同学会砂拉越总会
缅甸昌华国际学院

四、参赛对象

国际预科生项目在读学生及非中国籍的高二、高三在读学生（具体身份要求以主办
方解释为准）

五、比赛组别

高二组：参赛者为 11 年级在读国际学生
高三组：参赛者为 12 年级在读国际学生及交大国际预科在读学生

六、竞赛日程

初赛： 11 月 19 日 14:00-15:00（北京时间）
复赛： 11 月 26 日 14:00-15:00（北京时间）
决赛： 12 月 3 日，具体时间另行通知

七、竞赛方式

初赛和复赛为网络远程考试，电脑作答，题目为中文、英语双语。使用 ZOOM 平台
监考。
决赛为面试，题目为中文或英语。
提醒：主观题答题语言需使用中文。

所有考试过程均不可使用计算器

八、报名日期

即日起至 10 月 23 日 23:00



九、报名方式

个人报名：预科官方微信公众号内提交报名信息 (请扫描二维码报名)

团体报名：学校或机构向主办方提交团体报名表,请联系官方邮件

pre-university@sjtu.edu.cn 获取报名表。团体报名学校或机构将获得一定推免名额，

获推免资格的学生将免初赛，直接进入复赛。具体推免政策请与主办方确认。

注：不论个人报名或是团体报名，参赛者都需要扫描报名二维码提交个人信息。

九、报名费

本次国际学生数学竞赛为公益赛事，不收取任何报名和参赛费用。

十、奖项设置

每个组别将评选出：
一等奖 3人
二等奖 7人
三等奖 10 人
优胜奖 若干

奖励
一等奖：交大国际预科 5000 元奖学金资格、预科保送资格、奖获证书
二等奖：交大国际预科 2000 元奖学金资格、预科保送资格、奖获证书
三等奖：交大国际预科 1000 元奖学金资格、预科保送资格、奖获证书
优胜奖：预科保送资格、奖获证书

最佳组织奖
根据组织参赛人数多少、参赛者的成绩表现等因素，由主办方评选出 3个参赛团体，
授予“最佳组织奖”并颁发荣誉证书。

名师讲座
参赛同学将有机会免费参加上海交通大学名师公益讲座，内容涵盖竞赛辅导、全球
胜任力提升等。



Nurturing Excellence, Gathering Talents |The 3rd International Student Mathematics Contest "Chucai
Cup" at Shanghai Jiao Tong University Pre-University Program has kicked off; come and sign up!

The "Chucai Cup" International Student Mathematics Contest is hosted by Shanghai Jiao Tong
University Pre-University Program. A great number of previous winners of the 1st and 2nd Contests
have been admitted to top Chinese universities such as Tsinghua University, Peking University, Fudan
University, Shanghai Jiao Tong University and Zhejiang University. Now, the online registration has
opened for the upcoming "Chucai Cup" International Student Mathematics Contest. Whiz-kids in
Maths, you are welcome to sign up and show your talents!

Tenet
To promote the idea of open education, select excellent mathematics talents, and show the elegant
demeanor of international students.

Host
Shanghai Jiao Tong University Pre-University Program

Co-host
The Association of Graduates from Universities and Colleges of China, Malaysia
Sarawak China Graduates Alumni Association
Mandalay Chanthar Academy

Eligibility:
Registered students of Shanghai Jiao Tong University Pre-University Program
International students in 11th and 12th grades

The host reserves the right of the final explanation of candidate’s eligibility.

Divisions:
Grade 11 : 11th graders
Grade 12 : 12th graders and Registered students of SJTU Pre-University Program

Schedule:
Preliminary Round: November 19th, 14:00-15:00 (Beijing Time)
Semi-Final Round: November 26th, 14:00-15:00 (Beijing Time)
Final Round: December 3rd, specific time to be announced

Test Form:
Preliminary and semi-final rounds: computed-based tests via Zoom; questions provided in both
Chinese and English
The final round: online interviews with questions provided in either English or Chinese
Note: Chinese should be used whenever subjective answers are needed. Calculators are not



permitted during any of the exam processes.

Registration Dates:
Till October 23rd 2023, 23:00

Registration Methods:
Individual Registration: Submit registration information through the official Pre-University WeChat
account (Please scan the QR code)

Group Registration: Schools or institutions shall submit a group registration form to the organizer.
Contact pre-university@sjtu.edu.cn to obtain the registration form. A limited number of elite
students can be exempted from the preliminary round test and directly enter the semi-finals. Please
confirm specific recommendation policies with the organizer.
Note: All individual and group students need to scan the registration QR code and submit personal
information.

Registration Fee:
The contest is a non-profit event and does not charge any registration or participation fees.

Awards:
Each division will select:
1st Prize: 3 winners
2nd Prize: 7 winners
3rd Prize: 10 winners
And a certain number of Merit Award winners

Prizes:
1st Prize: 5000 RMB scholarship of SJTU Pre-University Program, Pre-University Program
recommendation qualification, award certificate
2nd Prize: 2000 RMB scholarship of SJTU Pre-University Program, Pre-University Program
recommendation qualification, award certificate
3rd Prize: 1000 RMB scholarship of SJTU Pre-University Program, Pre-University Program
recommendation qualification, award certificate
Merit Award: Pre-University Program recommendation qualification, award certificate

Best Organization Award:
"Best Organization Award" will be rewarded to schools and organizations based on the number of
test-takers and their test performance.



Master Class
Test-takers will have the opportunity to attend free Master Class covering Maths learning and global
competency enhancement.


